
Школа АЗБУКА - член Ассоциации независимых школ (ISA), успешно прошла проверку 
Независимой школьной инспекции (ISI) Великобритании (пресс-релиз на рус. – ниже) 

AZBUKA, the first Russian-English bilingual school to be a member of the ISA (Independent Schools 
Association), has passed inspection by the Independent Schools Inspectorate (ISI).  

The school, based in Ravenscourt Park in London, passed all aspects of the ISI's rigorous scrutiny over 
two days, and was also visited by the Association's chief executive.  

The action marks the latest endorsement of the school, which has previously performed well in 
assessments by Ofsted. 

Rudolf Eliott Lockhart, chief executive of the ISA, said: "It was a pleasure to be able to visit AZBUKA 
School and to be able to learn more about the value of bilingual education. The energy, enthusiasm, 
and dedication of the head and her team was obvious and the school has a wonderfully warm and 
welcoming atmosphere. 

"Pupils at Azbuka have a wonderful opportunity to have both a full in both English and Russian but 
also to have as well as an outstanding education across the full breadth of the curriculum. To have this 
approach starting at such a young age makes it far easier for the pupils to achieve fluency in both 
languages, and the skills they learn help them with additional languages. 

"I was delighted to see how AZBUKA’s bilingual approach offers strong opportunities for drawing on 
both Russian and English cultural heritage. At a time of such international tension, AZBUKA is a shining 
example of how pupils can build empathy and understanding across divides."  

Maria Gavrilova, founder and head of AZBUKA, said: "We are delighted to have achieved this latest 
recognition, which reflects our commitment and the support of our strong leaders, teaching staff, 
governors, students and their families in pioneering our approach to bilingual education."  

The Compliance inspection verified that Azbuka met all the conditions required by The Independent 
School Standards including on quality of education provided; Spiritual, moral, social and cultural 
development of pupils; Welfare, health and safety of pupils; Suitability of staff, supply staff, and 
proprietors; Premises of and accommodation at schools; Provision of information; Manner in which 
complaints are handled; and Quality of leadership in and management of schools.  



 

Школа АЗБУКА, являющаяся первой русско-английской школой - членом Ассоциации 
независимых школ (ISA), прошла проверку Независимой школьной инспекции (ISI) 
Великобритании. 

Школа, расположенная в районе парка Рейвенскорт в Лондоне, в течение двух дней прошла все 
элементы тщательной проверки ISI, включая посещение исполнительным директором 
Ассоциации .  

Это событие знаменует собой еще одну позитивную аттестацию Азбуки, которая всегда 
положительно оценивалась инспекциями Ofsted. 

Рудольф Элиотт Локхарт, исполнительный директор ISA, сказал: “Мне было очень приятно 
посетить школу Азбука и узнать много нового о ценности двуязычного образования. Энергия, 
энтузиазм и самоотдача руководства и педагогического состава были очевидны, как и царящая 
в школе удивительно теплая и гостеприимная атмосфера”. 

"У учеников Азбуки есть прекрасная возможность не только овладеть английским и русским 
языками, но и получить превосходное образование по всему спектру учебной программы. 
Применение такого подхода с самого юного возраста, помогают ученикам свободно овладевать 
обоими языками, а приобретенные навыки способствуют изучению и других языков”. 

Мария Гаврилова, основатель и директор Азбуки, сказала: "Мы очень рады добиться этого 
нового признания, которое отражает нашу преданность делу образования а также 
приверженность руководителей школы, преподавательского состава, попечителей, учеников 
и их семей нашему новаторскому подходу к двуязычному образованию”. 

Проверка соблюдения норм подтвердила, что Азбука соответствует всем требованиям 
Стандартов независимых школ. 

 


